
 
 

SPRAWOZDANIE NR 1 
STAROSTY TUCHOLSKIEGO 

z dnia 26 stycznia 2024 r. 

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2023 rok 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku funkcjonuje na podstawie art. 38a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 
o samorządzie powiatowym i realizuje zadania w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. 
Komisja powołana została Zarządzeniem nr 13/2023 Starosty Tucholskiego z dnia 1 marca 2023 roku 
w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku na kadencję 2023-2026 w celu realizacji 
ustawowych zadań Starosty Tucholskiego w zakresie zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, inspekcjami 
i strażami oraz zadań określonych w ustawie o samorządzie powiatowym w zakresie porządku publicznego 
i bezpieczeństwa obywateli. 

W okresie sprawozdawczym w skład Komisji Bezpieczeństwa i Porządku wchodzili: 

1. Michał Mróz – Starosta Tucholski – Przewodniczący Komisji. 

2. Waldemar Kierzkowski – Członek Zarządu Powiatu Tucholskiego. 

3. Edyta Hoppe – Radna delegowana przez Radę Powiatu Tucholskiego. 

4. Andrzej Pruszak – Radny delegowany przez Radę Powiatu Tucholskiego. 

5. Michał Skałecki- Radny Powiatu Tucholskiego. 

6. Marcin Szulczyk – Komendant Powiatowy Policji w Tucholi. 

7. Paweł Karpus – przedstawiciel delegowany przez Komendanta Powiatowego Policji w Tucholi. 

8. Marcin Przytarski – Prokurator Rejonowy w Tucholi. 

9. Dariusz Goźliński – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Tucholi. 

10. Justyna Szulc - Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Tucholi. 

11. Michał Mikołajczak - Powiatowy Lekarz Weterynarii w Tucholi. 

12. Anna Goźlińska – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Tucholi. 
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13. Lucyna Glaner – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Tucholi.   Przedstawiony skład komisji 
w porównaniu do poprzednio funkcjonującego składu uległ rozszerzeniu o Dyrektora Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Tucholi oraz Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Tucholi. W minionym roku ze 
względu na zmiany personalne w Komendzie Powiatowej Policji w Tucholi, która to jednostka z mocy ustawy 
deleguje przedstawicieli do pracy w Komisji, skład Komisji uległ zmianie. Zarządzeniem Starosty 
Tucholskiego Nr 26/2023 z dnia 24 kwietnia 2023 roku w skład Komisji powołany został podkom. Marcin 
Urban Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji w Tucholi, który w pracach 
komisji zastąpił aspiranta Pawła Karpus z KPP w Tucholi.  W zależności od planowanej tematyki do udziału 
w posiedzeniach Komisji zapraszano kierowników powiatowych służb, dyrektorów powiatowych jednostek 
organizacyjnych oraz przedstawicieli gmin, nadleśnictw, Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi, Wodnego 
Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego. W 2023 roku komisja pracowała w oparciu o „Powiatowy program 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2023-
2026”. Program wypracowany został przez Komisje Bezpieczeństwa i Porządku i został przyjęty Uchwałą Nr 
XLV/32/2023 Rady Powiatu Tucholskiego z dnia 27 stycznia 2023 roku w sprawie uchwalenia Powiatowego 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 
2023-2026.  Program obejmuje następujące główne obszary i kierunki działania: 

1. Ograniczanie narkomanii i alkoholizmu. 

2. Bezpieczna szkoła. 

3. Ograniczanie wykroczeń i przestępstw w miejscach publicznych, wzrost poziomu bezpieczeństwa 
w miejscu zamieszkania. 

4. Ograniczenie wykroczeń i przestępczości w ruchu drogowym. 

5. Ograniczenie zdarzeń związanych z wykroczeniami i przestępstwami wynikającymi z naruszenia 
przepisów o ochronie przeciwpożarowej. 

6. Zapewnienie bezpieczeństwa w obiektach użyteczności publicznej. 

7. Przeciwdziałanie przemocy w rodzinie. 

8. Bezpieczny wypoczynek. 

9. Zapobiegania i reagowanie na sytuacje kryzysowe. 

10. Monitorowanie poziomu zanieczyszczenia powietrza. 

11. Przygotowanie mieszkańców powiatu na wypadek wystąpienia zagrożeń związanych z konfliktem 
zbrojnym.  Komisja w roku sprawozdawczym odbyła cztery posiedzenia w następujących terminach: 7 marca, 
6 czerwca, 5 września oraz 5 grudnia.  Przedmiotem posiedzeń komisji były następujące sprawy 
i zagadnienia:Na posiedzeniu w dniu 7 marca: 

1) Starosta Tucholski dokonał uroczystego wręczenia aktów powołań członkom Komisji w skład Komisji 
Bezpieczeństwa na kadencję 2023 – 2026 r. 

2) Omówiono Plan pracy komisji na 2023 rok. 

3) Zapoznano się z informacją Kierownika Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego dotyczącą 
głównych kierunków działania określonych w Powiatowym programie zapobiegania przestępczości oraz 
ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2023 – 2026. 

4) Zapoznano się z przebiegiem zabezpieczenia sezonu zimowego na drogach powiatu oraz oceną stanu dróg 
po sezonie zimowym, które przedstawili: Pan Krzysztof Kociński Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 
w Tucholi oraz Pan Janusz Dąbka Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi. Z przedstawionych 
informacji wynikało, że minionej zimy udało się utrzymać przejezdność na wszystkich odcinkach dróg 
wojewódzkich i powiatowych zgodnie z obowiązującymi standardami utrzymania poszczególnych kategorii 
dróg. Zmienne warunki pogodowe minionej zimy wymuszały częste wyjazdy w celu właściwego 
utrzymania dróg, generując bardzo wysokie koszty. Notowano szereg zgłoszeń od mieszkańców 
dzwoniących pretensjami, że spadł śnieg, a służby nie działają. Obecny poziom wyposażenia w sprzęt 
i obsadę kadrową oraz ograniczony budżet nie pozwala reagować wszędzie natychmiast. W związku z tym 
sypane są tylko odcinki zagrożone, skrzyżowania, wzniesienia i teren zabudowany. 
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5) Zapoznano się z oceną stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w Powiecie Tucholskim 
przedstawioną przez Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Tucholi. Na terenie powiatu notuje się 
ogólny spadek przestępczości w tym ciężkich kategorii przestępstw. Statystycznie ilość wypadków 
drogowych, utrzymała się na poziomie ubiegłorocznym, wzrosła natomiast ogólna ilość wykroczeń w tym 
wykroczeń w ruchu drogowym. W działaniach policji bardzo przydatnymi narzędziami w pracy 
wykrywczej jak również w profilaktyce jest monitoring wizyjny miasta Tuchola oraz krajowa mapą 
zagrożeń. Odnotowano wzrost zgłoszeń od obywateli o nieprawidłowościach z wykorzystaniem tej 
aplikacji. Na zapytanie członka komisji o przyczyny wypadku na ul. Świeckiej w Tucholi, gdzie 
śmiertelnemu potraceniu uległ pieszy Komendant poinformował, że wstępne ustalenia w sprawie wskazują, 
iż do zdarzenia mogła przyczynić się nadmierna prędkość pojazdu uczestniczącego w wypadku. 
Analizowane jest także zachowanie się pieszego uczestnika wypadku. Na razie postepowanie jest na 
wstępnym etapie i nie można jednoznacznie rozstrzygnąć o przyczynach wypadku. Na kanwie tego 
zdarzenia członkowie komisji ocenili zachowanie się pieszych uczestników ruchu drogowego na ternie 
miasta. Po zmianie przepisów i medialnym nagłośnieniu, że to pieszy ma bezwzględne pierwszeństwo na 
pasach, część osób wchodzących na przejście robi to nagle bez uprzedniego upewnienia się czy jest to 
bezpieczne. Pieszym wydaje się , że jak mają pierwszeństwo przy przekraczaniu jezdni na przejściu dla 
pieszych to nie obowiązują ich żadne zasady ostrożności, a przecież żaden samochód nie zatrzyma się 
w miejscu, nawet jadący wolno. Zachowania takie stwarzają zagrożenie przede wszystkim dla pieszych, 
którzy nieostrożnie wchodzą na przejście. 

6) Zapoznano się z oceną stanu sanitarno- epidemiologicznego w powiecie przedstawiona przez Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego. Zagrożenia Covid. Obecnie zakażenia stwierdzono u 35 osób, natomiast 
hospitalizowanych jest 6 osób, średnio jedna dziennie. Zgonów związanych z Covid nie notowano. Nadal 
dużym zagrożeniem jest grypa. W skali kraju odnotowano 400 tyś przypadków tej choroby. W powicie 
kilkanaście osób było z tego powodu hospitalizowanych. Stwierdzono bardzo duży wzrost zakażeń Ospą tj. 
124 przypadki w porównani do 13 w roku ubiegłym. Jest to tzw. wzrost wyrównawczy. Bezpieczeństwo 
żywności: Przeprowadzono 54 kontrole, zakwestionowano 13 przypadków gdzie nałożono MK. Terminy 
przydatności do spożycia produktów, stan sanitarny, jakość wody b/u. Zorganizowany zimowy 
wypoczynek dzieci i młodzieży bez uwag. Miejsca zbiorowego wypoczynku poddawano kontroli wspólnie 
z policja. 

7) Zapoznano się ze stanem bezpieczeństwa pożarowego w Powiecie Tucholskim przedstawionym przez 
Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Tucholi. Statystycznie odnotowano wzrost ilości 
pożarów o 22%, miejscowych zagrożeń o 8 %, fałszywych alarmów o 100 %. Liczba ofiar śmiertelnych jest 
na takim samym poziomie. Odnotowano zwiększoną ilość zdarzeń z udziałem tlenku węgla. W kategorii 
pożarów obiektów mieszkalnych wzrost z 8 do 13. 

8) Zapoznano się z informacją o zagrożeniach przedstawioną przez Powiatowego Lekarza Weterynarii. 
Zwiększony został limit odstrzału sanitarnego dzików na trenie powiatu z 360 do 760 sztuk. W związku 
wiosennymi przelotami ptactwa istnieje zagrożenia rozprzestrzeniania się ptasiej grypy. Pojawiły się 
podejrzenia występowania brucelozy u bydła. Działania profilaktyczne w przypadku tej choroby polegają 
na poddawaniu mleka obróbce cieplnej przed spożyciem co niweluje zagrożenie.W sprawach ogólnych: 

1. Starosta Tucholski poinformował, o organizowanych w zespole szkół im. Ziemi Tucholskiej targach 
edukacji, gdzie pracodawcy będą przedstawiać oferty pracy oraz podpisaniu przez Zarząd Powiatu kolejnej 
umowy na INFO Alert. 

2. Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy - poinformował o aktualnej stopie bezrobocia w powiecie, która 
wynosi 10,5 %. Obecnie bez pracy pozostają 1784 osoby. Zwolnień grupowych nie ma. 

3. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie – poinformował o przygotowywaniu ustawy 
o przemocy w rodzinie, która przewiduje rozszerzenie uprawnień umożliwiających sprawniejsze działanie 
PCPR. Aktualnie w pieczy zastępczej umieszczonych jest aż 19 dzieci z naszego powiatu. 
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4. Kierownik PCZK – poinformował o ustaleniach dotyczących wyposażenia stacji benzynowych 
w agregaty. Na ogólną liczbę 14 występujących w powiecie stacji, siedem posiada zabezpieczenie w agregaty 
prądotwórcze. Ustalenia dotyczące zabezpieczenia masztów przekaźnikowych łączności komórkowej 
wykazały, że posiadają one akumulatory, które zapewniają podtrzymanie ich pracy na kilka godzin. W kwesty 
tej sporządzenie zostało wystąpienie do operatorów BTS o montaż agregatów prądotwórczych w miejsce 
akumulatorów. Obecnie oczekujemy na odpowiedź w tym temacie od poszczególnych operatorów telefonii. 
Alternatywą zapewniającą niezawodną łączności jest telefonia satelitarną. Koszt 1 telefonu to 11 tys. zł. 
Abonament miesięczny to 4 tys. zł. Minuta połączenia kosztuje 1,5 zł.Na posiedzeniu w dniu 6 czerwca: 

1) Zapoznano się z informacją w sprawie stanu przygotowań poszczególnych służb i inspekcji do 
zabezpieczenia sezonu wakacyjnego na terenie Powiatu Tucholskiego. Wszystkie służby zadeklarowały, że 
zgodnie ze swoja właściwością są dobrze przygotowane do działania podczas nadchodzącego sezonu 
wypoczynkowego. Przygotowania te poprzedzone zostały szeregiem kontroli, szkoleń oraz ćwiczeniami 
przez poszczególne służby. 

2) Zapoznano się z informacją przedstawicieli nadleśnictw: Tuchola, Trzebciny, Woziwoda i Zamrzenica 
o zagrożeniach występujących w lasach na terenie Powiatu Tucholskiego. Omówiono także działania 
prowadzone przez poszczególne nadleśnictwa w związku z zapewnieniem bezpieczeństwa podczas letniego 
wypoczynku na terenach leśnych. Głos zabrali: Strażnik Leśny Pan Zbigniew Piskała przedstawiciel 
Nadleśnictwa Zamrzenica który wskazał. Na terenie nadleśnictwa znajduje się największy w powiecie 
zbiornik wodny Zalew Koronowski. Akwen ten jak i przylegające do niego tereny leśne w sezonie letnim 
jest masowo odwiedzany przez turystów. Stwarza to potencjalne zagrożenie dla lasów wypadkami 
związanymi z korzystaniem z wody i lasu. W roku bieżący tak jak w latach ubiegłych prowadzone będą 
przez straż leśną działania profilaktyczne i kontrole miejsc wypoczynku i biwakowania. Planowane są też 
wspólne kontrole z KPP w Tucholi oraz funkcjonariuszami KWP w Bydgoszczy, którzy dysponują 
sprzętem pływającym do patrolowania wody. Na chwile obecną przeglądając informacje turystyczną na 
stronach Starostwa i gmin powiatu Pan Piskała nie znalazł tam informacji dla mieszkańców o zasadach 
bezpiecznego pobytu nad wodą i w lasach i na przykład zagrożeniu pokąsania przez kleszcze. Wnioskował 
tutaj o zamieszczenie tego typu komunikatów. Opowiadając na wniosek Pan Starosta ustalił, że opracowany 
zostanie i umieszczony na stronie powiatu zbiorowy komunikat zawierający informacje o zasadach 
bezpiecznego wypoczynku pochodzące od wszystkich służb i inspekcji uczestniczących w komisji. Strażnik 
Leśny Pan Andrzej Szreiber – przedstawiciel Nadleśnictwa Tuchola wskazał. Aktualnie na terenie powiatu 
zakończono pierwszą turę oprysków przeciw szkodnikom drzew. Przez najbliższe dwa tygodnie 
prowadzona będzie obserwacja ich skuteczności. W zależnością od oceny opryski mogą zostać ponowione. 
W związku z opryskami nadal obowiązuje zakaz wstępu do lasów w rejonach objętych opryskami. 
Przedłużająca się susza i wzrost poziomu zagrożenia pożarowego skutkować może ustanawianiem przez 
nadleśnictwa całkowitego zakazu wstępu do lasu. Na chwilę obecną ściółka leśna osiągnęła krytyczny 
poziom wilgotności 10 %. Jest to poziom wilgotności porównywalny z poziomem wilgotności kartki 
papieru. W dyskusji członek komisji Pan Andrzej Pruszak zapytał przedstawicieli nadleśnictw o możliwość 
zbierania runa leśnego ( jagód ) w rejonach oprysków oraz rosnące w jego ocenie zagrożenie ze strony 
wilków, czego przykładem są zdarzenia z terenu gm. Śliwice, gdzie wilki zabiły i zjadły kilkanaście psów 
z gospodarstw rolnych. Leśnicy stwierdzili, że po okresie karencji nie ma żadnych zagrożeń i przeszkód co 
do zbierania jagód. Będzie to zupełnie bezpieczne. Odnośnie wilków, faktem jest, że niektóre osobniki 
wilka zaczynają niebezpiecznie zbliżać się do terenów zamieszkałych, a nawet wchodzić w obręb 
zabudowań. Może to być niebezpieczne. Zalecono tu trzymanie zwierząt gospodarskich w zamknięciu 
i informowanie nadleśnictw o wszelkich incydentach z wilkami. Obecnie gatunek ten objęty jest ścisłą 
ochrona i nie ma możliwości redukcji jego populacji. 

3) Zapoznano się z oceną aktualnego stanu bezpieczeństwa i zagrożeń na terenie Powiatu Tucholskiego, 
omówioną przez przedstawicieli poszczególnych służb i inspekcji. Komendanta Powiatowy Policji: Policja 
na dotychczasowych zasadach będzie kontynuować współpracę ze służbami podczas sezonu letniego. 
Dotychczas w ramach działań prewencyjnych i przygotowania do zabezpieczenia letniego wypoczynku 
prowadzono wspólne patrole ze strażami: leśną, rybacką i łowiecką. Ilość przeprowadzonych dotychczas 
wspólnych patroli jest zdecydowanie większa w porównaniu do roku ubiegłego. Duży nacisk położony jest 
też na działania profilaktyczne. Odbywają się pogadanki w szkołach, spotkania z osobami starszymi. 
W ramach spotkań z seniorami omawiane są aktualne zagrożenia związane z cyber przestępczością, 
wyłudzeniami metodą na wnuczka. Podobne treści propagowane są wśród młodzieży wraz 
z informowaniem o zasadach bezpiecznego wypoczynku. Przestępczość w ujęciu statystycznym 
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odnotowano: 4 wypadki drogowe wobec pięciu w roku ubiegłym. Wzrost kolizji drogowych 117 do 145. 
Spadek interwencji z 93 do 73, wzrost o ilości założonych niebieskich kart, wzrost wykroczeń w RD oraz 
wykroczeń porządkowych aż o 100 %, wzrost zgłoszeń w ramach krajowej mapy zagrożeń. Jako przykład 
absorbowania służby policji w niepotrzebne czynności komendant podał przykład interwencji zgłaszanych 
złośliwie przez jedną osobę, których dotychczas podjęto ponad 200. W sposób oczywisty powoduje to 
niepotrzebne zaangażowanie służb policji jak też pozostałych służb ratowniczych. Osoba zgłaszająca robi 
to w sposób złośliwy i uporczywy. W ocenie Komendanta jej zachowanie może wynikać z zaburzeń 
osobowości. W ramach dyskusji o tym przypadku Starosta polecił kierownikowi PCZK przygotowanie 
spotkania z przedstawicielami służb ratowniczych i pomocy społecznej w celu wypracowania środków 
zaradczych.Powiatowy Inspektor Sanitarny omówił sytuacje epidemiologiczną w powiecie. Stwierdzono: 
wzrost zachorowań na ospę, boreliozę z 2 do 5, szkarlatynę z 2 do 34. Zatrucia pokarmowe utrzymały się 
na podobnym poziomie. Wszystkie choroby podlegające rejestracji pozostały na niskim poziomie. Covid 
spadek, tylko jedna osoba zakażona w miesiącu maju. Pomimo spadku zakażeń covidowych nadal notuje 
się wysoki wskaźnik grypy tj. 1000 osób do 1600 w poprzednim okresie. Stwierdzono dwa ogniska zatruć 
pokarmowych. Jedno w szpitalu, gdzie chorowały 3 osoby. Kolejne w ośrodku wypoczynkowym 
w Lubiewie gdzie dolegliwości miało 68 osób na 148 wypoczywających. Źródłem zakażeń były potrawy na 
bazie surowych pomidorów i ogórków. Dotychczasowe kontrolę wykazały bardzo dobrą jakość wody 
w wodociągach publicznych. Także obiekty użyteczności publicznej nie budziły zastrzeżeń. Na skutek 
zaleceń z kontroli poprawiono stan przystanków komunikacji publicznej. Zgłoszono 5 kąpielisk, miejsc do 
kąpieli okazjonalnej jeszcze nie zgłaszano. W ramach bezpieczeństwa żywności priorytetem jest nadzór na 
małą gastronomią. Miejsca zbiorowego wypoczynek, baza ta ujęta jest w systemie internetowym i jest stale 
dostępna dla zainteresowanych. Dotychczas wpłynęło 7 zgłoszeń takich miejsc, generalnie od podmiotów 
które zgłaszają corocznie te same miejsca. Od 1 czerwca we wszystkich gminach powiatu ruszyły 
szczepienia przeciwko Brodawczakowi Ludzkiemu HPV. W tym miejscu Starosta poinformował 
o uruchomieniu promu w Wielonku. Prom uruchomiono w efekcie starań powiatu oraz 4 samorządów 
gminnych. Podpisano umowę gwarantująca działanie promu przez okres pięciu lat. Następnie Starosta 
zapytał o zabezpieczenie w surowice przeciwko wściekliźnie. Inspektor Sanitarny Pani Szulc 
poinformowała, że na ternie powiatu nie ma poradni prowadzącej działania w tym zakresie, realizuje to 
poradnia w Bydgoszczy, która dysponuje szczepionkami. Członek Komisji Pan Skałecki zapytał o kontrole 
handlu obwoźnego. Pani Szulc: Handel taki podlega nadzorowi, jednak w praktyce trudno ustalić czas 
i miejsce prowadzenia takiej działalności. W związku z tym prośba o ewentualne zgłoszenia do sanepidu 
nieprawidłowości w takim handlu. W przypadki ich wpłynięcia podjęte zostaną kontrole.Powiatowy Lekarz 
Weterynarii – przedstawił mapę zasięgu ASF na terenie kraju. Na chwilę obecną na obszarze powiatu 
nie odnotowano żadnego przypadku ASF. Stwierdzono jeden przypadek włośnicy. Inspekcja prowadzi stały 
monitoring jakości pasz importowanych z terenu Ukrainy. Pojawił się problem jakości paszy sprowadzonej 
ze Słowacji, która zawiera duże ilości pestycydów. Notowana jest zwiększona ilość zgłoszeni od obywateli, 
zwłaszcza pochodzących z terenów wielkich miast. Osoby te wykupują siedliska, budują domki letniskowe 
na terenach wiejskich w pobliżu gospodarstw rolnych. Nie rozumiejąc specyfiki produkcji rolnej zgłaszają 
stale jakieś uciążliwości związane z produkcją rolną i zwierzęca przy ich miejscach wakacyjnego 
pobytu.Komenda Powiatowa KP PSP: W odniesieniu do takiego samego okresu roku ubiegłego 
odnotowano ogólny spadek ilości zdarzeń z 577 do 279, pożarów z 75 do 70, fałszywych alarmów z 32 do 
17. Natomiast wzrost miejscowych zagrożeń z 60 do 230. Od pierwszego lipca przybędzie jeden 
funkcjonariusz na każdą zmianę służby. Obsadę stanowić będzie 8 strażaków w miejsce dotychczasowych 
7. Komenda posiada w chwil obecnej 100 % zatrudnienia. W bieżących działaniach prowadzona jest 
inwentaryzacja syren alarmowych na obszarze całego powiatu. Funkcjonariusze są już w pełnej gotowości 
do zabezpieczenia sezonu letniego. Zwiększono ilości ćwiczeń na wodzie, dokonano przeglądu 
i przygotowania sprzętu. Prowadzone są wspólne patrole z policją i innymi stażami. Działania te będą 
kontynuowane w trakcie trwania sezonu wypoczynkowego. 

4) Zapoznano się z informacją o działaniach wód polskich którą przedstawił Kierownik Nadzoru Wodnego 
w Tucholi Pan Dariusz Klafetka. Poinformował, że w związku z ostatnią awarią w oczyszczalni ścieków 
w Tucholi stale monitorowana jest sytuacja na rzece Kicz, ale całe postepowanie zgodnie z właściwością 
prowadzi WIOŚ. Aktualne na rzece Brda notowany jest średni stan na wodowskazie sięgający 43 cm przy 
normalnym stanie 120 cm. Jest to bardzo niska wartość. Skutkiem tego jest odsłanianie powalonych drzew. 
Stwarza to zagrożenie dla kajakarzy. Objęcie Brdy obwarowaniami wynikającymi z rezerwatu Bory 
Tucholskie wyklucza możliwość mechanicznego usunięcia tego typu przeszkód. Wody polskie odnotowały 
pojawienie się nowego zjawiska tzw. homebootów tj. domków na wodzie. Użytkownicy takich konstrukcji 
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wykorzystują tu luki prawne. Domki takie na chwilę obecną nie są kwalifikowane jako budowle więc ich 
właściciele twierdzą, że mogą nimi pływać i korzystać z nich jako miejsc bytowania bez żadnych zezwoleń. 
Obecnie na terenie powiatu nie stwierdzono korzystania z tego typu budowli na wodzie, choć istnieje takie 
prawdopodobieństwo. Największym zagrożeniem pochodzących z tych domków jest problem utylizacji 
ścieków bytowych. Istnieje zagrożenie zrzucania ich bezpośrednio do wody.W sprawach ogólnychCzłonek 
komisji Pan Andrzej Pruszak zgłosił problem braku synchronizacji pilota do barierki wjazdowej na osiedle 
Heban w Tucholi. Pilot przestał reagować po wymianie barierki na nową.Na posiedzeniu w dniu 
5 września: 

1) Zapoznano się z oceną aktualnego stanu bezpieczeństwa i zagrożeń na terenie powiatu tucholskiego 
omówioną przez przedstawicieli, poszczególnych służb i inspekcji. Z omówienia i przedstawionych 
informacji statystycznych wynikało, że w okresie letnim na terenie powiatu nie odnotowano szczególnych 
zagrożeń. Miniony sezon turystyczny przebiegł spokojne, nie notowano nadzwyczajnych wydarzeń 
związanych z ruchem turystycznym i wypoczynkiem nad wodami. Działania służb i inspekcji przedstawiały 
się następująco:Powiatowa Stacja Sanitarno Epidemiologiczna: W miesiącu maju stwierdzono na terenie 
gm. Lubiewo jedno ognisko zatrucia pokarmowego, a w lipcu kolejne. Żadnej osoby nie hospitalizowano. 
Przeprowadzono dochodzenie epidemiologiczne. Stwierdzono, że najprawdopodobniej źródłem zakażeń 
były potrawy na bazie surowych pomidorów i ogórków. Od miesiąca lipca zniesiony został stan zagrożenia 
epidemiologicznego Covid. Zachorowalność na grypę utrzymywała się na niskim poziomie. Wzrost 
zagrożenia ospą oraz boreliozą której zanotowano 19 przypadków. W liczbie tej było 7 przypadków 
narażenia zawodowego dotyczącego leśników. Jakoś wody do spożycia przez cały okres wakacyjny była 
bardzo dobra. W odniesieniu do zagrożenia bakterią legionella na chwilę obecną brak alarmu. W kierunku 
występowania tej bakterii prowadzone są obowiązkowe cykliczne badania przez podmioty lecznicze. 
Ostatnie przekroczenie notowano w 2021 roku, gdzie stwierdzono poziom przy którym nie podejmuje się 
działań. W 2022 roku stwierdzono średni poziom skażenia, natomiast na pływalni w Fojutowie wysoki. 
Szpital poradził sobie, natomiast wobec kompleksu w Fojutowie wydano decyzje i wyłączono 
z użytkowania natryski. W 2023 roku wykonano 4 badania. W trzech próbkach wyniki był średnie. Podjęto 
działania, kolejne próby wykonane będą we wrześniu br. Na terenie powiatu nie odnotowano w ostatnich 
latach legionelliozy. Dobrze oceniane są obiekty infrastruktury publicznej realizujące usługi turystyczne. 
Jedyne nieprawidłowości stwierdzono tylko na placach zabaw na terenie gm. Kęsowo (9 obiektów) i strefie 
basenowej w Wymysłowie. Woda w kąpieliskach i infrastruktura plażowa bardzo dobre. W zakresie 
nadzoru nad obiektami żywności i żywienia przeprowadzono 79 kontroli głównie w obiektach małej 
gastronomi. Tzw. foodtracki - 4 kontrole w wyniku których wycofano z obrotu 60 kg mięsa. Nadzór nad 
kosmetykami i preparatami biobójczymi – wycofano około 60 produktów ze względu na przekroczenie 
terminów lub występowanie niebezpiecznych substancji. Prowadzenie profilaktyki i promocji zdrowia. 
Działaniami objęto ok 2.5 tys. osób. Powiatowa Inspekcja Weterynaryjna – powiat tucholski jest jedynym 
wolnym w województwie od ASF. Stale prowadzona jest akcja ulotkowa informująca o tym zagrożeniu. 
W okresie letnim odnotowano znaczny wzrost pogryzień przez psy szczególnie na terenie ośrodków 
wypoczynkowych w Okoninach Nadjeziornych. Przypadków wścieklizny nie stwierdzono. Wojewoda 
Kujawsko Pomorski z dniem 30 sierpnia wydał Zarządzenie w sprawie kolejnego limitu odstrzału 
sanitarnego dzików. Notowano także dużą ilość zgłoszeń dotyczących zaniedbań przy trzymaniu zwierząt. 
Notowano pojedyncze przypadki listerii, nie ma jednak zagrożenia dla żywności.Komenda Powiatowa PSP: 
W okresie letnim nie notowano nadzwyczajnych zdarzeń. Odnotowano jeden przypadek utonięcia 
wędkarza, który wraz z kolegą wypadł z łodzi. Statystycznie odnotowano wzrost tzw. miejscowych 
zagrożeń, które w większości dotyczyły zgłoszeń związanych z gniazdami szerszeni w budynkach 
mieszkalnych. Ponadto widoczny był wzrost zagrożeń w mieszkaniach. Pomimo suszy panującej 
w pierwszych miesiącach lata odnotowano spadek ilości pożarów na terenach leśnych. Komenda 
Powiatowa Policji: W odniesieniu do zdarzeń na drodze za miniony okres b.r. odnotowano spadek ilości 
wypadków drogowych z 12 do 7, kolizji drogowych z 270 do 203, wzrost ofiar śmiertelnych z 2 do 3. 
Spadek interwencji domowych, mniejsza jest też ilość prowadzonych niebieskich kart, mniej osób 
doprowadzono do wytrzeźwienia. Wzrost nastąpił w ilości wykroczeń drogowych. Także więcej było 
zgłoszeń ze strony mieszkańców do Krajowej Mapy Zagrożeń. W sezonie letnim prowadzono wspólne 
patrole ze strażą leśną, przedstawicielami PSP jak też strażakami ochotnikami. Działania te prowadzone 
były na jeziorach oraz rzece Brda. W sezonie letnim prace tut. komendy wspierało dwóch policjantów 
delegowanych z KWP w Bydgoszczy. Byli to policjanci którzy także w poprzednim sezonie wspierali 
tucholską komendę. Znali więc teren i występujące zagrożenia. Ich działania były bardzo pomocne. Koszt 
zakwaterowania i wyżywienia tych funkcjonariuszy poniósł powiat wspólnie z gminami. Bardzo dobrze 
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oceniana jest praca WOPR w powiecie. Do zabezpieczenia sezonu letniego wykorzystywane były dwa 
motocykle w które komenda doposażona została w tym roku. Policjanci na motocyklach wykorzystywali 
specjalistyczne kaski i stroje oraz torbę medyczną ufundowane przez powiat i gminy. 

2) Starosta – przedstawił wniosek Wójta Gminy Lubiewo o wyrażenie opinii Komisji w sprawie uchwały Nr 
XLVII/333/2023 roku z dnia 24 marca 2023 roku w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek 
pływających o napędzie spalinowym na Jeziorze Wielkim Bysławskim gm. Lubiewo i wprowadzenie na 
tym akwenie całkowitego zakazu używania tego typu jednostek. W dyskusji w przedmiocie uchwały 
członkowie komisji wyrazili zdanie, że do podjęcia decyzji w sprawie opinii zasadne będzie ustalenie jak 
problem używania napędu spalinowego w jednostkach pływających rozwiązanych został w pozostałych 
gminach powiatu tucholskiego i jakie regulacje obowiązują w tym zakresie i czy notowane były przez 
policję zgłoszenia o uciążliwościach spowodowanych z wykorzystywaniem napędu spalinowego łodziach. 
Starosta kierując się głosami członków komisji zdecydował o rozpatrzeniu wniosku i podjęciu stanowiska 
na grudniowym posiedzenie komisji po zapoznaniu się z ustaleniami. 

3) Przyjęto informacje od przedstawicieli nadleśnictwa o przebiegu sezonu turystycznego na terenach 
leśnych:W Nadleśnictwie Zamrzenica sezon letni przebiegł następująco: odnotowano łącznie pięć pożarów 
lasu z tego cztery miały miejsce w lasach prywatnych. Były to pożary, które udało się szybko wykryć, 
dzięki czemu możliwe było ich skuteczne ugaszenie, bez większych strat w drzewostanie. W ramach 
działań profilaktycznych prowadzone były patrole w tym wspólnie z policją i strażakami. Przedstawiciel 
Nadleśnictwa Pan Piskała podziękował przedstawicielkom służb za dobra współpracę przy organizacji 
i prowadzeniu patroli. Poinformował także o niedawnym otwarciu schroniska dla dzikich zwierząt. 
Schronisko funkcjonuje na obszarze nadleśnictwa w miejscowości Jania Góra. Głównym jego zadaniem 
jest leczenie dzikich ptaków i przywracanie do stanu wolnego. W wyjątkowych sytuacjach przyjmowane są 
także dzikie zwierzęta innych gatunków. W Nadleśnictwie Trzebciny. Na terenie nadleśnictwa 
nie wystąpiły zagrożenia, nie odnotowano pożarów. Podejmowane były działania zwalczania szkodników 
drzew. Dzięki prowadzonym opryskom zahamowano rozwój szkodników. W związku z zadawalającą ich 
skutecznością dalsze opryski nie są planowane. Zauważono w miarę dobre odnawianie się porażonych 
przez szkodniki drzew.W Nadleśnictwie Tuchola. Poważnych zdarzeń nie notowano. Dla ułatwienia 
korzystania z lasu oddano do użytku trzy dodatkowe miejsca postojowe dla pojazdów prywatnych. 
W dniach 19 do 23 września br. na strzelnicy w Plaskoszu odbędą się mistrzostwa polski straży leśnej 
w strzelaniu dynamicznym.W Nadleśnictwie Woziwoda. Także nadleśnictwo Woziwoda nie notowało 
poważnych zdarzeń. Prowadzone były trzy rodzaje zabiegów ratujących las, które będą kontynuowane. 
W związku z tym na terenie nadleśnictwa nadal obowiązuje zakaz wstępu do lasów. W okresie letnim 
stwierdzono, aż 270 naruszeń zakazu wstępu za co nałożono 5 MK. Stwierdzono też dwa przypadki 
kradzieży mienia tj. sadzonek drzew oraz przydrożnych barierek ochronnych. 

4) Wysłuchano informacji o pracy i działaniach Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, Powiatowego Biura 
Pracy oraz Nadzoru Wodnego w Tucholi przedstawione przez kierowników tych jednostek.Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie. Okres letni minął spokojnie, w tym czasie 115 dzieci umieszczono w pieczy 
zastępczej oraz pięć osób w placówce. Obecnie wszystkie miejsca są zajęte. Ośrodek poszukuje osób, które 
chciałyby sprawować pieczę zastępczą, stąd prośba i ewentualne wskazanie takich osób. Aktualnie nie są 
już przyjmowane dzieci z poza powiatu. Robi się coraz trudniej zauważalne jest, że są rodzice którzy 
nie chcą dbać o swoje dzieci. Jest mało powrotów do rodzin biologicznych. PCPR jest w trakcie 
opracowania projektu „Rodzina Centrum 3”. Z tego projektu będą mogły korzystać wszystkie potrzebujące 
(zagrożone) rodziny. W tym miejscu Dyrektor zapytała Starostę o stan programu cyberbezpieczny 
samorząd. Starosta poinformował, że powiat wchodzi w ten program. Na razie odbyło się pierwsze 
spotkanie w tym obszarze. Ponadto Dyrektor poinformowała o organizacji konferencji dotyczącej 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie, gdzie tematem przewodnim będzie przeciwdziałanie molestowaniu 
seksualnemu, które w dniach 6-9 października odbędzie się w Fojutowie.Powiatowy Urząd Pracy: We 
wrześniu będzie kolejna II edycja skierowana do przedsiębiorców dająca możliwość ubiegania się 
o fundusze europejskie przez przedsiębiorców. We współdziałaniu z WCR w Bydgoszczy prowadzona 
będzie rekrutacja do wojska. Prowadzone jest także doradztwo prawne oraz psychologiczne dla osób 
bezrobotnych. Odnotowano wzrost bezrobocia do 9,9 % przy średniej wojewódzkiej 7 % i krajowej 5%. 
Ofert pracy jest mniej, nie ma wzrostu zatrudnienia. Sporo osób zawiesiło 1 osobową działalność 
gospodarczą.Nadzór Wodny w Tucholi: Rok upłynął spokojnie. Trudny był okres suszy, która wystąpiła 
w miesiącach maj, czerwiec, lipiec. Odnotowano tzw. przyduchę w niektórych jeziorach. Stan Brdy 
powrócił ze stanów niskich do stanów średnich. Prowadzona jest akcja inwentaryzacji i kontroli wlotów 
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odpływów do jezior i rzek. Jest to trudne zagadnienie ze względu na częsty brak inwentaryzacji takich 
urządzeń. Równolegle prowadzona jest inwentaryzacja pomostów wędkarskich.W sprawach ogólnych: 

1. Starosta przedstawił informację dotyczącą wniosków złożonych na dofinansowanie budowy przejść dla 
pieszych, gdzie dotacja obejmuje 100 % kosztów inwestycji. Dofinansowanie uzyskało przejście w Śliwicach. 
Środki muszą zostać wykorzystane do końca br. 

2. Pan Michał Skałecki – przedstawił sprawę braku reakcji służb na telefoniczne na zgłoszenie o rozlaniu 
substancji ropopochodnej na drodze powiatowej relacji Bysław - Lubiewo, które miało miejsce w dniu 
10 sierpnia br. o godz. 13.37. Starosta polecił wyjaśnić sprawę.Na posiedzeniu w dniu 5 grudnia: 

1) Zapoznano się z oceną przygotowania służb i koordynacji ich działań do zabezpieczenia sezonu zimowego 
na drogach powiatu. Stan przygotowań przedstawili Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi, 
Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Tucholi oraz szefowie poszczególnych służb. Wszystkie jednostki 
zadeklarowały przygotowanie sprzętowe i materiałowe do zabezpieczenia nadchodzącego sezonu 
zimowego na drogach na terenie powiatu. Kierownik RDW poinformował: Do zimy jesteśmy 
przygotowani, ale budżet jest na pograniczu. Drogi są utrzymywane według zimowych standardów. 
Stwierdził, że ma prawo być ślisko na prostych odcinkach dróg. Pretensje mieszkańców są nieuzasadnione. 
Wydatki na utrzymanie zimowe do tej pory wyniosły 500 tys. zł. Przedstawił też plany inwestycyjne na 
2024 rok. W nadchodzącym roku planowane są remonty dróg wojewódzkich na odcinkach od miejscowości 
Pruszcz do granicy powiatu na wiadukcie w miejscowości Motyl, od Łosin do Legbąda, od Lubiewic do 
przejazdu kolejowego w Błądzimiu. Następnie podczas dyskusji przedstawiciel KP PSP zgłosił problem 
z kontaktem dyżurnego SK KPPSP z RDW. W odpowiedzi Kierownik RDW: stwierdził, że nie ma 
obowiązku odbierania telefonu po godzinach pracy. Przedstawił też dyżury telefoniczne RDW w porze 
zimowej od godz. 4.00 do 22.00. Kolejne pytanie o termin oddania do użytku wiaduktu w Świeciu zadał 
członek komisji A. Pruszak. Kierownik RDW poinformował, że zakończeniem remontu tego obiektu 
przewidywane jest na czerwiec 24 roku. Dodatkowo odniósł się do pisma Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku dotyczącego zwracania uwagi na oznakowanie remontowanych dróg. Stwierdził, że znaki 
czasowe stoją maksymalnie do 2 tygodni po ostatecznym odbiorze prac drogowych. Dyrektor ZDP 
poinformował: Największa ilość dróg powiatowych znajduje się na terenach leśnych. Ponadto na wielu 
odcinkach występuje małe natężenie ruchu pojazdów. Te czynniki powodują uciążliwości w utrzymaniu 
zimowym dróg. Drogi powiatowe utrzymywane są zimą tylko przez siły własne ZDP. Na chwilę obecną 
ZDP dysponuje 4 piaskarkami. Jezdnie sypane są mieszanką, która jest skuteczniejsza od posypywania 
samym piaskiem. Posypywanie dróg prowadzone jest ponad określone standardy. Dyrektor zwrócił uwagę, 
że zimowe utrzymanie dróg to nie likwidacja zimy na drogach, a skutków zimy. Sprowadza się to do 
zapewnienia ich przejezdności zgodnie ze standardami, a nie do uzyskania tzw. czarnego asfaltu. Członek 
Komisji M. Skałecki wyraził opinie, że na drogach wojewódzkich nie jest źle. Poruszył temat 
nieuregulowania zagadnienia związanego z pojawiającymi się w różnych sytuacjach na jezdni plamami 
oleju i ich usuwaniem. W jego ocenie odcinek z plamą oleju powinien być wyłączony z użytkowania do 
czasu usunięcia zagrożenia. Zadał też pytanie czy jest jakiś plan na przebudowę drogi na odcinku 
Mąkowarsko – Bydgoszcz, ze względu na duży ruch na tym odcinku po uruchomieniu S5. Kierownik RDW 
poinformował, że aktualnie odcinek ten nie jest ujęty w planach remontowych. Przedstawiciel KPP zgłosił 
problem zmiany organizacji ruchu przy kompleksie handlowym Tuchola Park. W ocenie policji brakuje 
tam lewoskrętu przy wjeździe , co powoduje utrudnienia w ruchu, stwarza sytuacje niebezpieczne 
i popełnianie przez kierowców wykroczeń. Komisja podjęła decyzję o sporządzeniu wystąpienia do 
zarządcy drogi z wnioskiem o zmianę organizacji ruchu i ustanowienie lewoskrętu w tym miejscu. 
Przedstawiciele KP PSP zadeklarował gotowość sił i środków do zabezpieczenia sezonu zimowego 
utrzymywania jest stale. Komenda wchodzi w kontakt i współpracuję z gminami, PCZK w sytuacjach 
kryzysowych. Aktualnie główne zgłoszenia to sadze w kominie. Z tego względu prowadzone są akcje 
informacje wśród społeczeństwa. Przedstawił przypadek pożaru auta elektrycznego i problemów z jego 
ugaszeniem. Zwrócił uwagę że problem likwidacji plam oleju dotyczy dróg wojewódzkich, z powiatem 
nie ma problemu. Samochody będące w zasobach OSP i mające już duży staż jednak będą wyłączone 
z użytkowania 

2) Zapoznano się z oceną aktualnego stanu bezpieczeństwa i zagrożeń na terenie Powiatu Tucholskiego 
omówioną przez przedstawicieli prokuratury, poszczególnych służb i inspekcji. Z przedstawionych ocen 
wynika, że ogólny stan bezpieczeństwa w powiecie jest zadawalający. W dyskusji podniesione zostały 
następujące tematy, pytania i wnioski: Prokurator Rejonowy zwrócił uwagę na problem nielegalnych 
składowisk śmieci. Taka sytuacja ma miejsce na terenie Tucholi, gdzie ujawniono składowisko substancji 
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łatwopalnych mogących zagrozić bezpieczeństwu mieszkańców i infrastruktury. Przedstawił prawny aspekt 
takiej sytuacji, że jeśli podmiot zobowiązany do usunięcia śmieci tego nie zrobi, obowiązek taki spoczywa 
na właścicielu terenu. Natomiast jeśli ten też tego nie dokona to ten obowiązek spoczywa na samorządzie 
gminnym. Komendant Policji przedstawił bieżące statystki związane z pracą KPP. Przestępczość w ujęciu 
ogólnym nie wzrosła w odniesieniu do takiego samego okresu roku ubiegłego. Zauważalny jest natomiast 
wzrost interwencji w miejscach publicznych. W sezonie zimowym kładziony jest nacisk na zapewnienie 
bezpieczeństwa osobom bezdomnym. Policjanci kontrolują miejsca, w których potencjalnie mogą 
przebywać osoby bezdomne. W tej materii są w stałym kontakcie z ośrodkami pomocy społecznej. Członek 
komisji zwrócił się do Komendanta z pytaniem jak wygląda sytuacja z lokalizacją telefonu w kontekście 
osób zaginionych lub poszukiwanych, jaka jest procedura. W odpowiedzi Komendant wyjaśnił że w takich 
sytuacjach takich zgodnie z procedurami wewnętrznymi policji podejmowana jest współpraca 
z operatorami sieci komórkowych operujących na obszarze obejmującym rejon poszukiwań. Jeżeli telefon 
osoby poszukiwanej jest aktywny istnieje wówczas możliwość określenia przez operatora jego przybliżonej 
lokalizacji.Komendant PSP omówił sytuację ewakuacji SP nr 3 w Tucholi ze względu na zbity pojemnik 
z wodą amoniakalną. Komisja postawiła wniosek o pismo do szkół, żeby zwrócić uwagę na zabezpieczenie 
substancji niebezpiecznych, będących pomocami dydaktycznymi, lub ich utylizacji. 

3) Inspektor Sanitarny przedstawił sytuację epidemiologiczną na terenie powiatu tucholskiego. Notowana jest 
znaczna ilość zachorowań grypowych. Pozostałe zachorowania pozostają na wyrównanym, 
nie odbiegającym od lat poprzednich poziomie. Prowadzony jest stały nadzór nad żywnością. W trakcie 
kontroli są ujawniane i wycofywane z obrotu produkty przeterminowane. Kontrolowane są również studia 
tatuażu pod względem używanych preparatów do tatuowania. 

4) Inspektor Weterynaryjny przedstawił informację o zagrożeniach weterynaryjnych. Został zakończony 
odstrzał sanitarny dzików. Skontrolowano wszystkie fermy ptasie pod względem bioasekuracji. Na terenie 
powiatu pojawiło się bydło z Podlasia z białaczką. Choroba jest przenoszona przez owady, i gospodarstwa 
nadgraniczne mają z tym problem ze względu na fakt , że Białoruś nie prowadzi działań zwalczających 
źródło choroby. Zasygnalizował też problem z kontakcie z samorządami w kwestii utylizacji padłych 
zwierząt i podejmowania w ogóle działań podczas zgłoszeń o ujawnieniu takich sytuacji przez 
mieszkańców. Na kanwie informacji członek komisji M. Skałecki zawnioskował o spotkanie Starosty 
Tucholskiego i włodarzy gmin celem ustalenia jednolitej procedury w sytuacji ujawnienia padłego 
zwierzęcia. 

5) Dyrektor PCPR przedstawił sytuację związaną z pieczą zastępczą. Sądy automatycznie przyznają dzieci do 
rodzin zastępczych, bez uprzedniego sprawdzenia rodziny pod względem wymogów stawianych takim 
osobom. Zdarzają się sytuacje, że rodziny nie mają pozytywnej opinii z PCPR, a sąd przyznaje takiej 
rodzinie dzieci. 

6) Dyrektor PUP poinformował o nieznacznym wzroście stopy bezrobocia w powiecie. Jest zauważalny 
spadek ofert pracy od pracodawców. Jest więcej zamknięć jednoosobowych działalności gospodarczych. 
W dużych zakładach pracy są zatrudniane, poprzez agencje, osoby z zagranicy.W sprawach ogólnych: 

1. Kierownik PCZK Krzysztof Szulczyk – przedstawił Plan pracy Komisji Bezpieczeństwa na 2024 rok. 
Komisja jednogłośnie przyjęła plan. 

2. Komisja Bezpieczeństwa i Porządku jednogłośnie przyjęła projekt budżetu powiatu tucholskiego na 
2024 rok w dziale bezpieczeństwo. 

3. Komisja Bezpieczeństwa i Porządku zajęła się ponownie pismem Przewodniczącej Rady Powiatu 
Tucholskiego na wniosek Wójta Gminy Lubiewo ws. wprowadzenia całkowitego zakazu używania silników 
spalinowych na Jeziorze Bysławskim. Komisja po przeanalizowaniu sytuacji na akwenach powiatu 
tucholskiego doszła do wniosku i wydała opinię, aby nie zmieniać Uchwały Rady Powiatu Tucholskiego Nr XL 
VII/333/2023 z dnia 23 marca 2023 r. 

4. Członek Komisji Pan Michał Skałecki postawił wniosek o zorganizowanie spotkania ws. plam oleju na 
drogach z udziałem RDW, ZDP, gmin oraz służb. 
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5. Zastępca Komendanta PSP poinformował o ustaleniach w sprawie braku reakcji służb na telefoniczne 
zgłoszenie o rozlaniu substancji ropopochodnej na drodze powiatowej relacji Bysław - Lubiewo, 10 sierpnia br. 
Przeprowadzone postepowanie wyjaśniające pozwoliło na ustalenie, że PSP przyjęła zgłoszenie i podjęła 
działania w tej sprawie. 

   

Starosta Tucholski 
 
 

Michał Mróz 
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